
PROTOKÓŁ Nr XL/10
 z sesji Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

29 marca 2010 roku o godz. 10.00 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

=================================================================== 

W sesji uczestniczyli:
• radni Rady Miejskiej w Bojanowie, (nieobecni: Piotr Nadzieja, Halina Michalczak),
• burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik, (nieobecna radca prawny- Teresa Andrzejewska), 
• sołtysi wsi (nieobecni sołtysi: Stanisław Talarowski, Leszek Tymniuk,  Mirosław Compa,  

Maciej Baryga), 
• pracownicy Urzędu Miejskiego w Bojanowie,
• Kierownicy  jednostek  organizacyjnych  gminy  oraz  Pełnomocnik  Burmistrza 

ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,
• przedstawicielka lokalnej prasy.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Do pkt 1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia  XL sesji  Rady Miejskiej  w Bojanowie dokonał  Przewodniczący Rady Miejskiej 
Stanisław Tomiczak. Powitał wszystkich uczestników sesji oraz zaproszonych gości, po czym 
stwierdził, że na piętnastoosobowy skład Rady w sesji uczestniczy 13 radnych (nieobecny: 
Piotr  Nadzieja,  Halina  Michalczak),  jest  ona  zatem  władna  obradować  i  podejmować 
prawomocne uchwały.

Do pkt 2. Przedstawienie porządku obrad XL Sesji Rady Miejskiej.

Przewodniczący  obrad  Stanisław  Tomiczak  zadał  pytanie:  „czy  są  wnioski  w  sprawie 
przedstawionego przy zawiadomieniach  porządku obrad?”.
W związku z tym, iż do porządku obrad nie wniesiono wniosków, porządek XL sesji Rady 
Miejskiej przedstawia się następująco:

1. Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XL Sesji Rady Miejskiej.
3. Przyjęcie protokółu Nr XXXIX/10 z sesji odbytej w dniu 26 lutego 2010 roku.
4. Zapytania radnych.
5. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych 

zarządzeniach.
7. Ocena działalności:

1) Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Bojanowie,
2) Zakładu Wodociągów i Kanalizacji,
3) Ośrodka  Pomocy  Społecznej  –  podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia 

sprawozdania Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie za 2009 r.,
4) Domu Kultury,



5) Miejskiej Biblioteki Publicznej.
8. Przyjęcie  informacji  z  realizacji  gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania 

problemów  alkoholowych  oraz  przeciwdziałania  narkomani  na  terenie  Gminy 
Bojanowo za 2009 rok.

9. Podjęcie uchwał w sprawie:
1) wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  formie  przetargowej  nieruchomości 

niezabudowanej położonej w Czechnowie,
2) wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  formie  przetargowej  nieruchomości 

niezabudowanej położonej w Czechnowie,
3) wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  formie  przetargowej  nieruchomości 

niezabudowanej położonej w Zaborowicach,
4) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2011 środków 

stanowiących fundusz sołecki,
5) udzielenia bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego 

nr 1 położonego w Bojanowie przy ulicy Dworcowej 9,
6) uchwalenia  zmian  Studium  Uwarunkowań  i  Kierunków  Zagospodarowania 

Przestrzennego Gminy Bojanowo,
7) zmian budżetu na 2010 rok.

10. Odpowiedzi na zapytania radnych.
11. Wolne głosy i wnioski.
12. Zakończenie.

Do pkt 3. Przyjęcie protokołu Nr XXXIX/10 z dnia 26 lutego 2010 roku.

W  związku  z  tym,  iż  do  protokołu  z  sesji  Nr  XXXIX/10  z  dnia  26  lutego  2010  roku 
nie wniesiono  żadnych  uwag  pisemnych  i  ustnych  przewodniczący  obrad  zaproponował, 
aby powyższy protokół  przyjąć  bez odczytywania.  Za propozycją  przewodniczącego Rady 
głosowało  12  radnych  (nieobecni:  Piotr  Nadzieja,  Beata  Lorek,  Halina  Michalczak). 
W związku  z powyższym  protokół  Nr XXXIX/10  z dnia  26  lutego  2010  roku  przyjęto 
pozytywnie bez odczytywania.

Do pkt 4. Zapytania radnych.

1. Radny Maciej Jagodziński zapytał jak wygląda sytuacja nasadzenia drzew w Bojanowie?

2. Radny Powiatowy Wiesław Ceglarek zapytał jak wygląda sprawa działek pobrowarskich 
i samego browaru, stwierdzając przy tym iż panuje tam wielki nieporządek?

Do pkt 5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował  zebranych  o  działaniach 
podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym  od  dnia  26  lutego  2010  roku  do  29  marca 
2010 roku. Pytań nie było, informacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Do  pkt  6.  Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym 
i     o     wydanych zarządzeniach.  

Burmistrz  poinformował  zebranych,  iż  od  daty  ostatniej  sesji  Rady  Miejskiej  od  dnia 
26 lutego 2010 roku wydał następujące zarządzenia:
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• Zarządzenie Nr 247/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 5 marca 2010 roku w sprawie 
powołania  komisji  przetargowej  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  w  Bojanowie 
przy ulicy Dworcowej 9,

• Zarządzenie Nr 248/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 5 marca 2010 roku w sprawie 
powołania  komisji  przetargowej  na  sprzedaż  lokalu  użytkowego  nr  3  położonego 
w Bojanowie przy ulicy Królowej Jadwigi 3,

• Zarządzenie Nr 249/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 10 marca 2010 roku w sprawie 
przekazania w nieodpłatne użytkowanie środka trwałego na rzecz Miejskiej Biblioteki 
Publicznej w Bojanowie,

• Zarządzenie Nr 250/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 10 marca 2010 roku w sprawie 
zmiany Zarządzenia Nr 244/10 z dnia 8 lutego 2010 roku w sprawie ustalenia zasad 
wynajmowania lokali użytkowych na okres poniżej 3 lat na terenie gminy Bojanowo,

• Zarządzenie Nr 251/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 10 marca 2010 roku w sprawie 
zmiany Zarządzenia Nr 245/10 z dnia 8 lutego 2010 roku w sprawie ustalenia opłat 
za korzystanie  z  gminnych  obiektów i  urządzeń użyteczności  publicznej  na terenie 
gminy Bojanowo,

• Zarządzenie Nr 252/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 19 marca 2010 roku w sprawie 
przyjęcia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za 2009 rok,

• Zarządzenie Nr 253/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 19 marca 2010 roku w sprawie 
przyjęcia sprawozdań rocznych z wykonania planów finansowych instytucji  kultury 
za 2009 rok,

• Zarządzenie Nr 254/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 22 marca 2010 roku w sprawie 
powołania  komisji  przetargowej  na  sprzedaż  lokalu  użytkowego  nr  5  położonego 
w Golinie Wielkiej 106,

Do  przedstawionej  informacji  Burmistrza  pytań  nie  było.  Za  przyjęciem  informacji 
Burmistrza  głosowało  12  radnych  (nieobecni:  Piotr Nadzieja,  Beata  Lorek,  Halina 
Michalczak).  Informacja  o realizacji  zadań  w  okresie  międzysesyjnym  stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu.

Do pkt 7. Ocena działalności:
1) Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Bojanowie.

Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Bojanowie 
za 2009 rok przedstawił kierownik Tadeusz Polc.
Do zakresu działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej należy:

- administrowanie zasobami mieszkaniowymi gminy oraz utrzymanie 
w należytym  stanie  technicznym  budynków  mieszkalnych  (przeprowadzono 
między  innymi  prace  dekarskie,  prace  instalacyjne,  prace  budowlane 
i malarskie, prace zduńskie i kominiarskie),
- utrzymanie czystości na terenie miasta i gminy,
- pielęgnacja  zieleni  (między  innymi  systematyczne  koszenie 
trawników  i  płyty  stadionów,  przycinanie  drzew  i  żywopłotów  oraz 
wysadzenie kwiatów w gazonach i na skwerach),
- w okresie zimowym usuwanie śniegu i gołoledzi,
- zbiórka odpadów opakowaniowych ze szkła i  tworzyw sztucznych, 
zużytego sprzętu AGD i baterii, w 2009 roku zebrano:
• 21,18 tony tworzyw sztucznych,
• 157,74 tony stłuczki szklanej,
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• 6,81 tony zużytych urządzeń elektrycznych,
• 630 kg makulatury,
• 474 kg baterii.

Po  przeanalizowaniu  działalności  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej 
w Bojanowie za 2009 rok należy stwierdzić, że:
Przychody wykonano:

- dochody z najmu i dzierżawy - 98,71 %
- wpływy z usług - 100,40 %

Rozchody wykonano:
- wynagrodzenia osobowe pracowników - 99,99 %
- zakup energii - 99,92 %
- zakup materiałów i wyposażenia - 99,99 %
- zakup usług remontowych - 92,52 %

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak zapytał jakie odpady można dostarczać 
bezpłatnie do Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Bojanowie?
Kierownik ZGKiM odpowiedział, że w większości sklepów oraz w szkołach jest możliwość 
oddawania zużytych baterii.  Natomiast  bezpośrednio w Zakładzie Gospodarki Komunalnej 
i Mieszkaniowej  można oddawać makulaturę  oraz nie  rozebrany sprzęt  elektroniczny typu 
na przykład lodówki, automaty, komputery. Jeśli chodzi o szkło i plastik należy je składować 
w stojących na terenie  miasta  i  gminy kontenerach.  Pan Polc zaproponował  też  aby duże 
ilości szkła czy plastiku od razu przywozić bezpośrednio do zakładu.

Radny Powiatowy Wiesław Ceglarek o przeprowadzonej kiedyś akcji z „wystawką” sprzętu 
i zapytał czy będzie to kontynuowane?
Pan Tadeusz Polc odpowiedział, że zwożony wówczas sprzęt to były głównie same obudowy 
bez wewnętrznych części, dodał że jeśli tylko zakład otrzyma informację, że w danym dniu 
kilka rodzin będzie chciało oddać konkretne sprzęty, wówczas zakład może wysłać transport 
po niego.

Pani Sołtys Bogumiła Kowalska zapytała co ze zbiorem zużytych żarówek?
Pan  Polc  wyjaśnił,  że  aby  zbierać  zużyte  żarówki  Zakład  Gospodarki  Komunalnej 
i Mieszkaniowej musiałby zakupić odpowiednie pojemniki i płacić za ich utylizację. Każdy 
sprzedawca oferujący klientom kupno żarówek jest zobowiązany do przyjmowania zużytego 
sprzętu zakupionego w jego sklepie, podobnie jest na przykład z opakowaniami po środkach 
ochrony roślin czy bateriami.

Więcej pytań nie było. Za pozytywną oceną sprawozdania z działalności Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Bojanowie za rok 2009 głosowało 13 radnych (nieobecni: 
Piotr Nadzieja, Halina Michalczak). 
Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Bojanowie 
za 2009 rok stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Do pkt 7. Ocena Działalności:
2) Zakładu Wodociągów i Kanalizacji.

Sprawozdanie  z  działalności  Zakładu Wodociągów i  Kanalizacji  za  2009 rok przedstawił 
kierownik Marek Dudziak.
W  2009  roku  Zakład  Wodociągów  i  Kanalizacji  eksploatował  te  same  ujęcia  wody 
i oczyszczalnię ścieków jak w latach poprzednich.
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Sprzedaż wody z wszystkich ujęć wyniosła 472,9 tys. m3 (prod. 660,0 tys. m3).
Ścieki  odprowadzone  kanalizacją  –  155,0  tys.  m3.  (całkowity  odpływ  z  oczyszczalni 
wraz z wodami opadowymi to 174,0 tys. m3), to jest wzrost o 30%.
Ścieki dowożone – 11,0 tys. m3. (w tym przemysłowe 6,1 tys. m3), to jest spadek o 45 %.

Pani Sołtys Bogumiła Kowalska zapytała jakie są długi odbiorców wobec należności?
Pan  Marek  Dudziak  odpowiedział,  że  na  dzień  dzisiejszy  to  około  80  000  zł.  Wobec 
dłużników  najpierw  jest  wysyłane  wezwanie  do  zapłaty,  jeżeli  po  2  miesiącach  nie  ma 
rezultatu  zostaje  wszczęte  postępowanie  komornicze,  a  gdy  i  to  nie  pomoże  Zakład 
Wodociągów i Kanalizacji ma prawo do odłączenia dopływu wody.

Radny Władysław Szalkowski zapytał jak wygląda sprawa konserwacji hydrantów?
Pan  Dudziak  wyjaśnił,  że  Zakład  Wodociągów  i  Kanalizacji  stara  się  robić  wymagane 
naprawy na bieżąco.

Radny Jan Mardas zapytał czy Zakład Wodociągów i Kanalizacji odłączył już komuś wodę?
Pan Marek Dudziak odpowiedział, że nie było jeszcze takiego przypadku na terenie gminy 
Bojanowo.

Więcej  pytań  nie  było.  Za  pozytywną  oceną  sprawozdania  z  działalności  Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji  za  2009 rok głosowało 13 radnych (nieobecni:  Piotr  Nadzieja, 
Halina Michalczak).
Sprawozdanie  z  działalności  Zakładu  Wodociągów  i  Kanalizacji  za  2009  rok  stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu.

Do pkt 7. Ocena działalności:
3) Ośrodka Pomocy Społecznej – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie za 2009 r.

Sprawozdanie  z  działalności  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  za  2009 rok  przedstawiła  Pani 
Kierownik Sabina Szlachetka-Andersz.
Ośrodek  Pomocy  Społecznej  jest  podstawową  jednostką  pomocy  społecznej  na  szczeblu 
gminy.  Jego  działania  mają  charakter  instytucjonalny.  Głównym  kryterium  pomocy 
jest określona potrzeba, a nie wysokość osiągniętych dochodów.
Pomoc społeczna w 2009 roku obejmowała:

1) Świadczenia pieniężne,
2) Zadania zlecone:

a. Zasiłki  stałe  –  adresowane  do  osób  całkowicie  niezdolnych  do  pracy 
z powodu wieku lub niesprawności i stanowią uzupełnienie dochodu tych 
osób do kryterium ustawowego,

b. Zasiłki  okresowe  –  adresowane  do  osób  i  rodzin  bez  dochodów  lub 
o dochodach  niższych  niż  ustawowe  kryterium  oraz  zasobach 
pieniężnych  nie  wystarczających  na zaspokojenie  niezbędnych  potrzeb 
życiowych,

3) zadania własne:
a. zasiłki  celowe – świadczenia  jednorazowe dla  osób lub rodzin mające 

na celu  zaspokojenie  konkretnej  potrzeby  bytowej,  np.  zakup  opału, 
leków, odzieży, a także kosztów pogrzebu,

b. schronienie  -   pokrycie  kosztów  pobytu  w  ośrodku  interwencji 
kryzysowej i noclegowni,
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c. zasiłki  celowe  specjalne  –  w  szczególnie  uzasadnionych  przypadkach 
może być przyznany osobie lub rodzinie o dochodach przekraczających 
kryterium dochodowe,

4) świadczenia niepieniężne:
a. praca  socjalna  –  jest  to  świadczenie,  którym  należy  objąć  osoby 

lub rodziny  niezależnie  od  posiadanego  przez  nie  dochodu. 
Jest to działalność zawodowa mająca na celu pomoc osobą i  rodzinom 
we wzmacnianiu  lub  odzyskaniu  zdolności  do  funkcjonowania 
w społeczeństwie poprzez pełnienie odpowiednich ról społecznych oraz 
na tworzeniu warunków sprzyjających temu celowi,

b. poradnictwo specjalistyczne – świadczenie dla osób i rodzin, które mają 
trudności  lub  wykazują  potrzebę  wsparcia  w  rozwiązywaniu  swoich 
problemów życiowych bez względu na dochód,

c. interwencja kryzysowa – jest to zespół działań podejmowanych na rzecz 
osób i rodzin dotkniętych przemocą w rodzinie,

5) usługi  opiekuńcze – świadczone są osobą samotnym,  które z powodu wieku, 
choroby lub innych przyczyn wymagają pomocy innych osób, usługi opiekuńcze 
przyznawane  są  również  osobą  zamieszkującym  z  małżonkiem,  rodziną, 
którzy takiej pomocy również nie mogą udzielić,

6) dożywianie  –  zgodnie  z  ustawą  o   pomocy  społecznej  oraz  Rządowym 
Programem „Posiłek dla potrzebujących” w 2009 roku dożywiano 264 osoby,

7) składki na ubezpieczenia zdrowotne – odprowadzane są od osób pobierających 
zasiłek stały z pomocy społecznej oraz świadczenie pielęgnacyjne,

8) organizacja  prac  społecznie  użytecznych  –  do  tych  prac  zostały  skierowane 
osoby bezrobotne, nie posiadające prawa do zasiłku i korzystające ze świadczeń 
z pomocy społecznej,

9) bank  żywności  –  w  dniu  20.07.2009  roku  Ośrodek  Pomocy  Społecznej 
w Bojanowie  zawarł  umowę ze  Stowarzyszeniem „ECHO” w Lesznie,  której 
celem  jest  współpraca  przy  realizacji  programu  „Dostarczenie  żywności 
dla najuboższej ludności Unii Europejskiej 2009” (PEAD 2009)

10) inne  zadania  (nie  wynikające  z  ustawy)  realizowane  przez  Ośrodek  Pomocy 
Społecznej w Bojanowie:

- opiniowanie wniosków na stypendia,
- wydawanie  zaświadczeń  o  korzystaniu  z  różnych  form  pomocy 

społecznej  wydawane  na  potrzeby  klientów  i  instytucji  (np.  Bank 
Żywności, Polsko Niemieckie Pojednanie, KRUS),

- organizacja wypoczynku letniego (zielone wakacje – półkolonie – 60 
dzieci),

- organizacja Wigilii dla mieszkańców Pensjonatu,
- kontakty z kuratorami i komornikami sądowymi,
- wydawanie opinii odnośnie rodzin zastępczych,
- współpraca z policją, sądem, szkołami, zespołem opieki zdrowotnej, 

orzecznictwem ds. niepełnosprawności,
- wydawanie  postanowień  do  Urzędu  Kombatantów  i  Osób 

Represjonowanych,
11) Pensjonat dla Osób Starszych im. Jana Pawła II,
12) Gminny Gabinet Fizjoterapii.

Świadczenia rodzinne, fundusz alimentacyjny obejmują:
1) zasiłki rodzinne, przysługujące z tytułu:

a. urodzenia dziecka,
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b. opieki nad dzieckiem w okresie korzystania z urlopu wychowawczego,
c. samotnego wychowywania dziecka w wysokości określonej w art. 11a i 4 

ustawy,
d. kształcenia i rehabilitacji dziecka niepełnosprawnego,
e. rozpoczęcia roku szkolnego,
f. podjęcia przez dziecko nauki w szkole poza miejscem zamieszkania,
g. wychowania dziecka w rodzinie wielodzietnej,

2) jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia się dziecka,
3) świadczenia opiekuńcze:

a. zasiłek pielęgnacyjny,
b. świadczenia pielęgnacyjne,
c. składki na ubezpieczenia społeczne,

4) fundusz alimentacyjny.
W roku  2009  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  realizował  projekt  pn.  ”Mogę-Potrafię-Teraz” 
współfinansowany przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego 
w partnerstwie z PCPR w Rawiczu (lider),  MGOPS w Jutrosinie, OPS w Miejskiej Górce 
i GOPS w Pakosławiu.
Do  Projektu  przystąpiły  63  osoby z  terenu  całego  Powiatu  Rawickiego,  w  tym  14  osób 
z gminy Bojanowo (2 z nich przerwały udział w projekcie z powodu złego stanu zdrowia).

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  jaką  sumą  wydawaną  na  świadczenia  dysponuje 
Ośrodek Pomocy Społecznej?
Pani Sabina Szlachetka-Andersz odpowiedziała, że jest to ponad 3 000 000,00 zł.

Ponieważ  ustawodawca  wymaga  przyjęcia  sprawozdania  z  działalności  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej w Bojanowie za 2009 rok za pomocą uchwały, Przewodniczący Rady Miejskiej 
przedstawił jej treść i uzasadnienie.
Na podstawie art.110 ust.  9  ustawy z dnia  12 marca  2004 r.  o  pomocy społecznej  (tekst 
jednolity  Dz.  U.  2009  r.  Nr  175,  poz.  1362  ze  zmianami)  kierownik  ośrodka  pomocy 
społecznej  składa  radzie  gminy  coroczne  sprawozdanie  z  działalności  ośrodka  oraz 
przedstawia potrzeby w zakresie pomocy społecznej.
W związku z powyższym Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie przedstawia 
sprawozdanie z działalności Ośrodka za 2009 r. i przekładam pod obrady projekt niniejszej 
uchwały i wnoszę o jej uchwalenie.

Więcej pytań nie było. Za pozytywną oceną sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy 
Społecznej  za 2009 rok i  przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia  sprawozdania Ośrodka 
Pomocy  Społecznej  w  Bojanowie  za  2009  rok  głosowało  13  radnych  (nieobecni:  Piotr 
Nadzieja, Halina Michalczak).
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2009 rok stanowi załącznik nr 6 
do protokołu, natomiast uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Bojanowie za 2009 rok stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Do pkt 7. Ocena działalności:
4) Domu Kultury.

Sprawozdanie  z  działalności  Domu  Kultury  za  2009  rok  przedstawił  Dyrektor  Arkadiusz 
Kaczmarek.
Dom Kultury w Bojanowie w 2009 roku:
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1) zorganizował  lub  współpracował  przy  organizacji  imprez  stałych  w  kalendarzu 
i innych imprez okazjonalnych, między innymi:

a. XVII Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy,
b. 30 lecia Zespołu Folklorystycznego Pieśni i Tańca „Gołaszyniacy”,
c. występ kabaretu „AFERA”,
d. wyjazd uczniów na konkurs „Wierszydełko”,
e. 45 lecie Koła Gospodyń Wiejskich w Gołaszynie (koncert Leny Michalskiej),
f. Rodzinny Turniej w Bule,
g. Gminne Zawody Sportowo-Pożarnicze O.S.P. RP w Zaborowicach,
h. festyn w Trzeboszu,
i. zawody konne w skokach przez przeszkody w Pakówce,
j. „Extreme Day” - impreza motocyklowa,
k. festyn M.U.K.S. “SZOK”,
l. dożynki gminne w Sowinach,
m. obsługa graficzna różnych imprez,
n. zajęcia w ferie zimowe i wakacje letnie.

Dom Kultury obsługiwał też ważne wydarzenia, takie jak:
- uroczysty  capstrzyk  z  okazji  Dnia  Konstytucji  i  Rocznicy 

Wyzwolenia,
- procesja – Boże Ciało,
- „Uroczystości  Obchodów  70  Rocznicy  Wybuchu  II  Wojny 

Światowej na Cmentarzu Parafialnym w Bojanowie”,
- jubileusz 115 lecia OSP Bojanowo,
- wszystkich Świętych,
- uroczysty capstrzyk z okazji 91 rocznicy Odzyskania Niepodległości.

Dom Kultury prowadził też w 2009 roku zajęcia stałe, to jest:
- Koncerty Edukacyjne,
- próby Gołaszyniaków,
- rękodzieło artystyczne (haft, wyszywanie i inne),
- zajęcia recytatorskie i teatralne,
- zajęcia wokalno – instrumentalne,
- zajęcia z rysunku dla Gimnazjalistów i starszej młodzieży.

Pytań  nie  było.  Za  pozytywną  oceną  działalności  Domu Kultury  za  2009  rok  głosowało 
12 radnych (nieobecni: Piotr Nadzieja, Halina Michalczak, Jan Kubis).
Sprawozdanie z działalności Domu Kultury za 2009 rok stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Do pkt 7. Ocena działalności:
5) Miejskiej Biblioteki Publicznej.

Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej za 2009 rok przedstawiła Pani 
Dyrektor Maria Biadalska.
Miejska  Biblioteka  Publiczna  w  Bojanowie  działa  jako  samorządowa  instytucja  kultury 
z osobowością prawną zarejestrowaną w Rejestrze Instytucji Kultury przy Radzie Miejskiej 
w Bojanowie.
Stan księgozbioru na dzień 31.12.2009 roku wynosił 30 940 woluminów, w ciągu ubiegłego 
roku do biblioteki wpłynęło 1 319 książek.
Na koniec 2009 roku zapisanych było 2 186 czytelników, zdecydowanie największy procent 
stanowiły dzieci i młodzież.
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Wypożyczono 34 099 książek, 323 czasopisma oraz 717 innych materiałów (np. kaset video, 
dokumentów życia społecznego, zdjęć).
Ponadto książki  popularno naukowe, których nie posiada w swoim księgozbiorze Miejska 
Biblioteka  Publiczna  w  Bojanowie  sprowadzane  były  na  życzenie  czytelnika  z  innych 
bibliotek  w  ramach  wypożyczeń  międzybibliotecznych  (m.in.  z  WBPiCAK,  Akademii 
Ekonomicznej,  Biblioteki  Uniwersyteckiej  w  Poznaniu).  Tą  drogą  zrealizowane  zostały 
zrealizowane 63 zamówienia na 68 złożonych.

Pytań  nie  było.  Za  pozytywną  oceną  sprawozdania  z  działalności  Miejskiej  Biblioteki 
Publicznej za 2009 rok głosowało 13 radnych (nieobecni: Piotr Nadzieja, Halina Michalczak).
Sprawozdanie  z  działalności  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  w  Bojanowie  za  2009  rok 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Do  pkt  8.  Przyjęcie  informacji  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki 
i     Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii   
na     terenie Gminy Bojanowo za     2009 rok.  

Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  za  rok  2009  przedstawiła  Pełnomocnik 
Burmistrza ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Pani Anna Adamczak.
Gminna  Komisja  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  w  Bojanowie,  prowadzi 
działalność  w  zakresie  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów  alkoholowych  w oparciu 
o przepisy  ustawy  z  dnia  26  października  1982  roku  o  wychowaniu  w  trzeźwości 
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi.
W skład  Komisji  wchodzą  osoby przeszkolone  w zakresie  profilaktyki  do rozwiązywania 
problemów  alkoholowych,  które  przejawiają  inicjatywę  i  aktywność  w  realizowaniu 
planowanych zadań.
Jednym z głównych zadań GKRPA jest realizacja nałożonego przez ustawę o wychowaniu 
w trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi  Gminnego  Programu  Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Program ten finansowany jest z budżetu gminy 
ze  środków  pochodzących  z  wpłat  za  wydawanie  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów 
alkoholowych. Środki te mogą być wydawane tylko i wyłącznie na realizację tego Programu. 
W 2009 roku wysokość planowana to 142 678,00 zł a wydatkowano kwotę: 136 830,54 zł.

Do podstawowych działań Komisji w 2009 roku należało:
- opiniowanie wniosków o wydanie zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych i wydanie opinii w formie postanowienia (wydano 21 
postanowień),

- współpraca  z  Ośrodkiem  Pomocy  Społecznej  w  Bojanowie, 
Komendą  Policji,  Prokuraturą,  Sądem  Rejonowym  Wydział 
Rodzinny i Nieletni w Rawiczu oraz biegłymi sądowymi,

- motywowanie i kierowanie do podejmowania leczenia,
- współdziałanie  z  instytucjami  i  organizacjami  w  sprawach 

profilaktyki i zapobiegania problemowi alkoholizmu,
- sporządzanie  sprawozdań  i   ankiet  oraz  udział  w  naradach 

i konferencjach.

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak zapytał jaką sumą dysponuje Gminny 
Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych?
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Pani  Anna  Adamczak  odpowiedziała,  że  w  Gminnym  Programie  Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2009 roku wykorzystano około 130 000,00 zł.

Więcej pytań nie było. Za pozytywną oceną sprawozdania z Gminnego Programu Profilaktyki 
i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i  Przeciwdziałania  Narkomanii  za  2009  rok 
głosowało 13 radnych (nieobecni: Piotr Nadzieja, Halina Michalczak).
Informacja  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Bojanowo za 2009 rok 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Do pkt 9. Podjęcie uchwał w sprawie:
1) wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargowej nieruchomości niezabudowanej 
położonej w Czechnowie.

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody  na  sprzedaż  w  formie  przetargowej  nieruchomości  niezabudowanej  położonej 
w Czechnowie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych (nieobecni:  Piotr  Nadzieja, 
Halina Michalczak).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 11 do niniejszego protokołu.

Do pkt 9. Podjęcie uchwał w sprawie:
2) wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargowej nieruchomości niezabudowanej 
położonej w Czechnowie.

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody  na  sprzedaż  w  formie  przetargowej  nieruchomości  niezabudowanej  położonej 
w Czechnowie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych (nieobecni:  Piotr  Nadzieja, 
Halina Michalczak).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 12 do niniejszego protokołu.

Do pkt 9. Podjęcie uchwał w sprawie:
3) wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargowej nieruchomości niezabudowanej 
położonej w Zaborowicach.

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
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przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody  na  sprzedaż  w  formie  przetargowej  nieruchomości  niezabudowanej  położonej 
w Zaborowicach. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych (nieobecni:  Piotr Nadzieja, 
Halina Michalczak).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 13 do niniejszego protokołu.

Do pkt 9. Podjęcie uchwał w sprawie:
4)  wyrażenia  zgody  na  wyodrębnienie  w  budżecie  gminy  na  rok  2011  środków 
stanowiących fundusz sołecki.

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na  wyodrębnienie  w  budżecie  gminy  na  rok  2011 środków stanowiących  fundusz 
sołecki.  Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych (nieobecni:  Piotr  Nadzieja,  Halina 
Michalczak).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 14 do niniejszego protokołu.

Do pkt 9. Podjęcie uchwał w sprawie:
5)  udzielenia  bonifikaty  przy  sprzedaży  na  rzecz  najemcy  lokalu  mieszkalnego  nr     1   
położonego w Bojanowie przy ulicy Dworcowej 9.

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie udzielenia 
bonifikaty  przy  sprzedaży  na  rzecz  najemcy  lokalu  mieszkalnego  nr 1  położonego 
w Bojanowie  przy  ulicy  Dworcowej  9.  Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  13  radnych 
(nieobecni:  Piotr Nadzieja, Halina Michalczak).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 15 do niniejszego protokołu.

Do pkt 9. Opiniowanie uchwał w sprawie:
6)  uchwalenia  zmian  Studium  Uwarunkowań  i  Kierunków  Zagospodarowania 
Przestrzennego Gminy Bojanowo.

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
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Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie uchwalenia 
zmian  Studium  Uwarunkowań  i  Kierunków  Zagospodarowania  Przestrzennego  Gminy 
Bojanowo. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych (nieobecni:  Piotr Nadzieja, Halina 
Michalczak).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 16 do niniejszego protokołu.

Do pkt 9. Opiniowanie uchwał w sprawie:
7) zmian budżetu na 2010 rok.

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań  nie  było.  W związku z  powyższym radni  przegłosowali  uchwałę  w sprawie  zmian 
budżetu  na  2010  rok.  Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  13  radnych  (nieobecni:  Piotr 
Nadzieja, Halina Michalczak).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 17 do niniejszego protokołu.

Do pkt 10. Odpowiedzi na zapytania radnych.

Na pytanie Radnego Macieja Jagodzińskiego o sytuację nasadzeń drzewnych odpowiedział 
Burmistrz  Bojanowa. Wyjaśnił,  że przypuszczalnym terminem wykonania nasadzeń drzew 
jest 8 i 9 kwietnia bieżącego roku. Będzie to w sumie 60 drzew, a wykonawcą jest Zakład 
Usług Leśnych Pana Koszyczarka.

Na  pytanie  Radnego  Powiatowego  Wiesława  Ceglarka  o  browar  i  działki  pobrowarskie 
odpowiedzi  udzielił  Burmistrz.  Wyjaśnił,  że  jest  osoba  z  terenu  gminy  Bojanowa chętna 
na zakup działek,  jednakże  problem ze sprzedażą  stanowi fakt  iż  działki  te  są własnością 
na zasadzie udziałów, a duża część właścicieli już nie żyje. Co do samego browaru wszystkim 
zainteresowanym podawany jest numer kontaktowy do Pani Kubasiewicz, natomiast gmina 
nie posiada żadnych informacji na ten temat. Były prowadzone rozmowy z Radcą Prawnym 
na  temat  przejęcia  przez  gminę  nieruchomości,  jednakże  wówczas  zobowiązania  spłaty 
hipoteki obciążyły by gminę.
Radny  Powiatowy  Wiesław  Ceglarek  zapytał  o  wysokość  zadłużenia  nieruchomości 
w stosunku do gminy?
Burmistrz  odpowiedział,  że  jest  to  około  100  000,00  zł,  jednak  część  udało  się  gminie 
przepisać na hipotekę.

Do pkt 11. Wolne głosy i wnioski.

Radny Władysław Szalkowski zapytał co z uszkodzonymi nawierzchniami dróg po zimie?
Burmistrz  wyjaśnił,  że  gmina  jest  już  po  przetargu  na  naprawę  nawierzchni  drogowych. 
Termin  rozpoczęcia  prac  to  20  kwietnia  bieżącego  roku,  jednakże  prace  będą  rozpoczęte 
już w dniu dzisiejszym.

Radna Zuzanna Lorek wspomniała o bardzo złym stanie drogi na Cegielnię w Giżynie.
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Burmistrz wyjaśnił, że droga od Borszyna do Cegielni jest drogą należącą do gminy Góra, 
natomiast  gmina  Bojanowo  planuje  nawiezienia  tam  tłucznia  w  celu  utwardzenia  terenu 
Cegielni.

Radny Powiatowy Wiesław Ceglarek poinformował, że mecze piłki nożnej w tym sezonie 
będą odbywały się w soboty i niedziele, a bardziej szczegółowe informacje dostępne są na 
stronie TS RUCH BOJANOWO. Zapytał też kiedy zostanie wyremontowany płot i rozbieg na 
stadionie?
Burmistrz Bojanowa odpowiedział, że zarówno płot jak i rozbieg są ujęte w planie dwuletnim. 
W tym roku zostanie  wykonany płot,  natomiast  rozbieg zostanie  wyremontowany w roku 
przyszłym.

Do pkt 12. Zakończenie.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  XL  sesji  Rady  Miejskiej,  dziękuję 
wszystkim za przybycie i zamykam obrady. godz. 1235.

Protokolant Przewodniczący Rady
(-) Stanisław Tomiczak

Monika Łapińska
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